
NÃºmero 39: Divendres, 21 de Gener de 2011

El PSM-EN planta cara a l'ofensiva del PP i del PSOE contra
l'Estat de les Autonomies
 

El PSM-Entesa Nacionalista considera que des de les Comunitats Autònomes històriques i que gaudeixen d'una identitat
nacional pròpia, com és el cas de les Illes Balears, s'ha de plantar cara a l'ofensiva del PP i del PSOE contra l'Estat de les
Autonomies.

Els nacionalistes consideren que els partits estatals, darrere d'una careta de lluita contra la crisi, estan orquestrant una ofensiva
doble motivada únicament per ideologia política. Aquesta ofensiva té dos fronts: d'una banda, és una ofensiva del
nacionalisme espanyol ultracentralista contra la diversitat i la realitat plurinacional de l'Estat.

Però també és una ofensiva del neoliberalisme contra l'estat del benestar i contra els drets socials dels ciutadans: cal tenir en
compte que més del 80% del pressupost que gestionen les Comunitats Autònomes correspon a educació, sanitat i serveis
socials.

El PSM-EN, en canvi, proposa aprimar l'Estat (per exemple, suprimir ministeris d'aquelles competències transferides),
unificar províncies i Comunitats Autònomes, precisar competències a partir del principi de subsidiarietat i el principi
democràtic: acostar el poder als ciutadans i exercir-lo des de la participació, evitant duplicitats institucionals, reconsiderar
burocràcia i tràmits prescindibles i millorar l’eficiència de la funció pública.

Els nacionalistes repten PP i PSOE a parlar clar: “Volen reduir el paper de les Comunitats Autònomes? Volen reduir la
despesa en educació, sanitat i serveis socials? Que ho diguin clar i que ho precisin. Nosaltres pensam que s'ha de potenciar
l’autogovern i mantenir la despesa social, perquè precisament en moments de crisi econòmica s'ha de protegir l'estat del
benestar.”

D'altra banda, en el PSM-EN qualifiquen de "surrealista" que el PP doni lliçons d’eficàcia en la gestió mentre s’investiguen
un caramull de casos de corrupció del govern Matas.
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El grup parlamentari es marca com a prioritats la recuperació
econòmica, l’autogovern i el benestar social
 

El grup parlamentari del BLOC per Mallorca i PSM-Verds ha celebrat avui una jornada de treball per preparar el nou període
de sessions. Els diputats nacionalistes i ecosocialistes han fixat que les prioritats de cara a aquesta darrera etapa de la
legislatura (el Parlament es dissoldrà a finals de març per donar pas a la campanya electoral) seran la recuperació econòmica i
la salvaguarda de l’autogovern com a garantia del benestar social dels ciutadans.

Biel Barceló ha explicat que, davant l’ofensiva dels partits estatals contra l’Estat de les autonomies, el grup parlamentari
presentarà una proposició no de llei perquè el Parlament rebutgi els atacs a l’autogovern. Barceló ha argumentat que més del
80% del pressupost que gestionen les Comunitats Autònomes correspon a educació, sanitat i serveis socials, per la qual cosa
la salvaguarda de l’autogovern és la millor garantia que es mantindrà l’estat del benestar. El portaveu del BLOC també ha
explicat que el 79% del dèficit de les Administracions correspon al dèficit acumulat pel govern de l’Estat, mentre que el
dèficit de les Comunitats Autònomes només representa el 17% del total. (Adjuntam el text de la PNL).

Per la seva banda, la diputada del BLOC i consellera d’Afers Socials, Fina Santiago, ha destacat que en el nou període de
sessions s’han de debatre lleis importants, com ara la d’igualtat entre homes i dones o la llei del bon govern (dos projectes de
llei aprovats en Consell de Govern i que estan en tramitació parlamentària, que suposaran un avanç important en la igualtat de
gènere i en la lluita contra la corrupció, respectivament), o la proposició de llei del BLOC-PSM-Verds per protegir Son Bosc
(que incideix en la protecció del territori per tal d’afavorir un turisme de qualitat).     
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El PSM-EN aposta per invertir en la qualitat de l'oferta perquè el
turisme recuperi la competitivitat
 

  

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, és present a Fitur, la cita anual de més rellevància per al
principal sector econòmic de les Illes Balears. Barceló visita durant el dia d’avui els estands per donar suport al actes
organitzats des del Govern.

Una cita que servirà per posar en valor la recent declaració del cant de la  Sibil·la com a Bé Immaterial de la Humanitat, un
dels elements distintius de les illes com a destinació turística. Però també es tracta d’un punt de trobada amb els principals
operadors turístics nacionals i internacional. I és aquí on rau la vertadera importància d’aquesta fira. El PSM-EN considera
imprescindible tenir presents les prioritats del Govern pel que fa a les negociacions de la propera temporada turística per tal
de garantir l’estabilitat del sector.

En aquest sentit, els nacionalistes aposten per recuperar la competitivitat del sector turístic a través de mesures que fomentin i
garanteixin la qualitat en l’oferta de serveis. Una tasca que ja s’ha anat impulsant, però que s’ha de transmetre també als
turoperadors en aquests dies.

Per això, hi ha una sèrie de qüestiona clau que passen, en primer lloc, per la regularització del “tot inclòs” per limitar els
abusos dels operadors turístics que forcen als hotelers ha oferir paquets vacacionals molt ajustats a la rendibilitat econòmica, i
que perjudiquen la qualitat del servei.

A més, és urgent la revalorització dels establiments actuals, i eliminar l’oferta obsoleta, una proposta defensada també per
la Federació Hotelera de Mallorca. Així mateix, el PSM ha donat suport a l’aprovació de mesures legals per facilitar als
empresaris la reconversió i modernització dels seus establiments, tal i com s’ha demostrat en el cas del projecte de
remodelació de la Platja de Palma.

Això passa per frenar la creació de noves places hoteleres, limitar l’oferta i augmentar-ne la qualitat dels serveis. Per això
apostam per la protecció i per la posada en valor del nostre territori, en compte d'impulsar la proliferació dels camps de golf i
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d'un turisme destructor del territori. Aquestes prioritats possibilitaran invertir la tendència dels darrers anys, per culpa de la
quals els empresaris i hotelers cerquen atreure més turistes cada any però a preus menys competitius.

No podem oblidar la importància del transport per al primer sector de les illes. Ahir mateix, en el ple del Senat, el govern
espanyol va evidenciar la poca preocupació sobre la qüestió, anunciant petits avenços insuficients i decebedors pel que fa a la
rebaixa de les tarifes aèries que no resolen el greuge comparatiu que pateixen les illes. El senador del PSM-EN, Pere Sampol,
però segueix insistint en aquesta qüestió així com en la formalització d’un model de cogestió aeroportuària. Una passa
endavant que suposaria gestionar, per exemple, les connexions, les rutes i les freqüències amb les destinacions per captar
turistes, també en temporada baixa, i per tant lluitar amb eines eficients contra la desestacionalització.

D’altra banda, s’ha de potenciar el paper de Palma com a capital europea del mediterrani, com a referent turístic cultural
que és per exportar les qualitat de la ciutat a l’exterior i oferir una destinació cultural, històrica i artística, més enllà del sol i
la platja.
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Sampol considera insuficients les promeses del ministre de
Foment
 

Pere Sampol ha interpel·lat aquest dimarts al ministre de Foment, José Blanco, sobre l'estat de les negociacions que ja fa
mesos es va comprometre a iniciar per tal de rebaixar les tarifes aèries de les companyies que operen als aeroports de les Illes
Balears. Blanco ha anunciat un compromís amb Iberia per tal de baixar un 5% la tarifa bàsica per als residents, un anunci que
Sampol considera “decebedor i insuficient”.

“El ministre ha demostrat una vegada més no ser conscient i desconèixer la greu problemàtica del transport a les illes,
principalment el que connecta amb Menorca i Eivissa.” Sampol, en el seu torn de rèplica, ha incidit en l'encariment de més
del doble pel que fa a les tarifes que s'apliquen a les illes respecte les que corresponen a vols inter peninsulars.

“Aquest anunci no resol res”. Així de contundent s'ha mostrat el senador nacionalista després d'escoltar les promeses del
ministre que un cop més “són decebedores i no afronten el vertader problema del transport a les illes”. Tenint en compte que
a la península, els viatgers tenen l'alternativa de les carreteres, o fins i tot la xarxa de trens d'alta velocitat, “Balears segueix
patint greuges comparatius molt greus, i que suposen duplicar o quadruplicar el preu de les tarifes que s'apliquen a Balears”.

Català al Senat

Per primer cop, el senador nacionalista ha pogut expressar-se en la seva llengua, en la llengua pròpia de les Illes Balears. “Es
tracta d’un fet històric pel valor simbòlic que comporta, però és tan sols un primer gest, encara queda molt per recórrer”.
Sampol ha pogut intervenir durant la sessió plenària del Senat que s’ha celebrat aquesta setmana en català, tal i com preveu la
reforma del Reglament intern que es va aprovar el passat mes de juliol.

Amb tot, Sampol afirma que l’ús legítim de les llengües cooficials a la Cambra Alta no està completament reconegut perl
nou reglament, ja que tan sols està previst que s’utilitzin durant el debat de les mocions, però mai durant les sessions de
control al govern espanyol ni en els debats d’iniciatives legislatives.

Cal recordar que aquesta fita és la conseqüència de l’empenta i la persistència de més d’una trentena de senadors
nacionalistes que van aconseguir el suport majoritari per aprovar la reforma del reglament intern per tal d’aconseguir “el
reconeixement d’un dret democràtic que no és altre que l’expressió de la condició de cambra territorial”.
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El PSM creu que el "cas claveguera" i el "cas fems" d'Inca
comparteixen modus operandi
 

El PSM d'Inca creu que la presumpta trama de corrupció relacionada amb  la gestió de la recollida de residus de Mallorca que
actualment  investiga la policia i la fiscalia anticorrupció, coneguda com a "cas  claveguera", comparteix modus operandi
amb el "cas fems" d'Inca, que  provocà una comissió d'investigació municipal davant la sospita que la  concessionària del
servei cobrava a l'Ajuntament d'Inca el fems que  recollia a d'altres municipis.

Antoni Rodríguez, portaveu del PSM a l'Ajuntament d'Inca, explica que  "quan llegírem a la premsa alguns dels detalls de
l'entramat que  s'investiga en el "cas claveguera" tot d'una els relacionàrem amb la  manera d'actuar en el "cas fems" d'Inca.
És per això que hem considerat  adient aportar a fiscalia tota la documentació del cas per si aquesta  pot clarificar alguna cosa
o pot donar més informació sobre el cas  investigat".

Respecte al "cas fems" d'Inca, el portaveu nacionalista recorda que "des  del PSM, constatàrem que, des de finals de 2004,
l'Ajuntament d'Inca  pagava un excés per la recollida de fems i sospitàrem que alguna cosa  irregular devia passar. Per aquest
motiu, demanarem al plenari de  l'ajuntament que constituís una comissió d'investigació, que va presidir  Francesca Vives,
aleshores portaveu del grup municipal del PSM".

El portaveu del PSM posa de manifest que "les conclusions de la comissió  d'investigació foren clares: la concessionària del
servei imputava i  cobrava al municipi d'Inca tones de fems que recollia a la mancomunitat  del Pla, a qui cobrava pel servei
prestat però no en funció del tonatge  recollit, com succeïa a Inca". En aquest sentit, Antoni Rodríguez  explica que "durant
15 dies, la presidenta de la comissió d'investigació  i un policia municipal feren el seguiment de la recollida a rústic dels  fems
i aixecaren acta de les tones recollides. Es contrastà amb el  tonatge facturat al municipi a les plantes de transferència de
Tirme. I  es prengué declaració a uns dels xofers qui confirmà els fets  investigats".

Ja aleshores, el PSM lamentà l'actitud del PP, i especialment la del seu  representant a la comissió d'investigació, l'actual batle
Rafel Torres,  qui, en comptes de preocupar-se pels interessos del municipi, semblava  més ocupat en mantenir informada
l'empresa dels detalls de la  investigació. Amb tot, i malgrat que no volgueren sancionar l'empresa,  la majoria municipal del
PP substituí per una altra l'empresa  concessionària i canvià el sistema de cobrament, deixant de pagar per  tona recollida.
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500.000 euros per al Parc Nacional de Cabrera
 

  

El conseller de Medi Ambient i Mobilitat, Gabriel Vicens, acompanyat per director general de Biodiversitat, Vicenç Vidal;
visità el passat 18 de gener el Parc Nacional de Cabrera, on anuncià fins a cinc actuacions diferents referides a aquest espai
natural protegit. A la visita també hi assistiren el president del Patronat de Cabrera, Albert Catalán; el director del parc
nacional, Jordi Moreno; i el gerent de l’empresa pública Espais de Natura Balear, Francesc Aguiló.

Concretament, Vicens explicà els projectes de reparació de les cobertes i teulades dels edificis del museu-celler i de can
Feliu, el control i eradicació de plantes invasores i la millora i posada en funcionament del camp de panells d’energia solar
fotovoltaica. A més, el conseller es referí a un projecte d’investigació per a una pesca més sostenible de la llagosta a Cabrera
i a la participació de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat, a través de l’empresa pública Espais de Natura Balear, en la
Xarxa Mediterrània de Gestors d’Àrees Marines Protegides (MedPan). La participació de la Conselleria en aquesta xarxa
internacional es fa efectiva amb dos espais emblemàtics: el Parc Nacional de Cabrera i el Parc Natural de les Salines
d’Eivissa i Formentera.

Els projectes de reparació del museu-celler i can Feliu, de control i eradicació de plantes invasores i de millora del camp
d’energia fotovoltaica sumen una inversió de gairebé 500.000 euros, distribuïts de la següent manera: 210.000 euros per al
primer, 175.000 euros per al segon i 100.000 euros per al tercer.

Pel que fa a la reparació de les cobertes i teulades del museu-celler i de can Feliu, la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat
ha posat en marxa el projecte de reforma pel mal estat d'aquestes, que suposa un possible perill per als visitants i treballadors
pel despreniment continu de materials. El museu està tancat al públic per aquest motiu des de l'estiu de 2009. Es calcula que
les reparacions podran estar acabades abans de sis mesos.

Quant a la millora del camp de plaques solars fotovoltaiques, cal destacar que des de fa uns anys aquesta instal·lació no
funciona adequadament a causa d'una avaria dels equips, de molt complicada resolució per la manca de peces al mercat. La
xarxa elèctrica de Cabrera compta amb les fonts d'energia proporcionades per dos generadors dièsel de funcionament
alternatiu i el camp de 360 mòduls solars fotovoltaics que, com ja s’ha dit, ha estat sense funcionar durant els darrers anys.

El Parc Nacional de Cabrera té previst un projecte de substitució i millora del sistema elèctric, que inclou el condicionament i
reparació de les instal·lacions del camp de panells fotovoltaics. No s’instal·laran nous panells fotovoltaics. Amb aquesta
actuació, es calcula que es reduirà a la meitat el consum anual de gasoil del parc nacional per als seus usos energètics,
quantificat en 50.000 litres l’any, la qual cosa també es reflectirà en una reducció substancial de les emissions de gasos
d’efecte hivernacle. En aquest sentit, es posa un especial esment en que el parc nacional apliqui funcionaments energètics
més sostenibles.
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El Consell elimina definitivament l'ART de l’Ullal
 

  

El Ple del Consell de Mallorca del passat dia 13 de gener va resoldre les al?legacions i va eliminar definitivament les
Àrees de Reconversió Territorial del Pla Territorial de Mallorca. Recordem que les ARTs eren uns instruments
urbanístics que permetin construir directament en sol rústic, en operacions suposadament d’esponjament i millora. A
Pollença una d’aquestes ART era la pretenia traslladar l’edificabilitat des de Cala Carbó fins a l’Ullal. Aquesta operació
tenia una part bona (protegir Cala Carbó) i una dolenta (edificar la zona humida de l’Ullal, a més amb una edificabilitat
encara més alta que a Cala Carbó). Per evitar haver de dur a terme aquesta operació, a principis de la legislatura, la Llei de
mesures Urgents Urbanístiques elaborada per la Conselleria del Territori (Gabriel Vicenç, PSM?Bloc) va desclassificar la
urbanització de Cala Carbó convertint?la en zona ANEI (Àrea Natural d’Especial Interès), fent innecessari haver de
traslladar cap edificabilitat a l’Ullal.

Els interessos de l’Equip de Govern pogueren més que la lògica urbanística i quan al mes de juny el Consell va decidir
eliminar les ARTs, l’Ajuntament va al?legar contra aquesta eliminació, argumentant que sí que s’havia de construir a
l’Ullal, ara justificant?ho amb l’excusa que això permetria fer la peatonalització. Llavors ja varem criticar aquesta proposta
(El Castell num 32) i varem dir que era un solemne despropòsit i una excusa per construir a la zona humida de l’Ullal. La
urbanització de l'Ullal hagués suposat reincidir en un model de creixement que ha duit al Port de Pollença a la crisi,
que ha fet que perdés part de l'encant que el va fer famós i pròsper turísticament. A sobre, tots els propietaris llevat d'un
(el "gros", una empesa inversora), estaven en contra dels propòsits de l'Ajuntament.

El regidor del PSM a l'Ajuntament de Pollença, Tomeu Cifre, mostra la seva sorpresa davant l'actitud de la resta dels grups
polítics. No només UM donava suport a aquesta urbanització, sinó també el PP i el PSOE, dos partits que al  Consell
han votat just el  contrari. La Postura del PSOE pollencí només s’explica per la submissió a UM en qualsevol decisió
important.

En canvi el PP “de Palma” sí que ha donat suport a eliminar les ARTs del Pla Territorial que ells mateixos aprovaren la
passada legislatura. Perquè? Per eliminar un element que havia dut a la imputació de Jaume Font, pels interessos particulars
amagats al darrera; també perquè així s’elimina un element de polèmica (de fet la desclassificació ha passat gairebé
desapercebuda als mitjans de comunicació, quan abans havia estat un element molt polèmic), si haguessin continuat donant
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suport a les ARTs (recordem que tenien la clau, ja que amb UM feien la majoria) a tan pocs mesos de les eleccions això
hagués mobilitzat als sectors ecologistes i progressistes de Mallorca, cosa que ara per ara no els interessa.

La qüestió és que finalment no es podrà edificar a l’Ullal i es preservarà la zona humida. L’únic partit que ha estat
coherent amb aquesta postura de protecció de la qualitat del medi ambient del Moll, defensant el mateix tant a
Pollença com a Palma, ha estat el PSM. En canvi la postura caparruda de l’Equip de Govern en insistir en aquesta
urbanització només ha provocat enfrontaments, pèrdua de temps als serveis tècnics municipals, i despesa innecessària. Per
quan un poc de racionalitat a l’urbanisme pollencí? Sembla que si no l’aporten de fora l’Ajuntament no es capaç d’aplicar el
seny que cal.
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El PSM-EN de Mancor de la Vall reclama l’aprovació del catàleg
de camins públics
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista manté ferma la seva voluntat de clarificar la titularitat pública dels camins de Mallorca, per
garantir la seguretat jurídica en primer lloc, però també per preservar el dret a transitar-hi. Per això, l’agrupació del PSM-EN
de Mancor de la Vall ha registrat un plec d’al·legacions als expedients d’investigació oberts pel consistori de fins a sis
camins per tal de reclamar-ne la titularitat pública.

Es tracta del camí d’Almallutx, el camí de Sa Font Rafal, el de Biniatzent o camí de Mancor a Alaró, també el de Biniarroi a
Almadrà, el camí de Biniarroi a Biniamar a més del camí de Biniamar a Biniatzent.

El portaveu de l’agrupació, Guillem Villalonga, ha registrat les al·legacions corresponents tenint en compte totes les
consideracions jurídiques per tal d’exigir la declaració de propietat pública. D’aquesta manera els nacionalistes de Mancor
de la Vall fan una passa endavant per forçar a l’ajuntament a reconèixer la titularitat pública d’aquests sis camins.

“És urgent que es resolgui aquest expedient d’investigació per certificar d’una vegada per totes que aquests camins són de
tots”. Villalonga confia que el consistori acceleri l’aprovació del catàleg de camins públics del municipi, i a continuació
incloure’l a l’inventari de béns municipals.

A més, està previst que el Consell de Mallorca presenti al·legacions també sobre aquests camins públics abans que finalitzi
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aquesta setmana el termini per registrar-les.
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EL PSM-EN d’Alaró condemna la crema de la senyera estelada
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista d’Alaró condemna l’actitud del PP, que ha consentit que un regidor del partit a l'Ajuntament
d'Alaró cremàs públicament una senyera estelada, durant la passada revetla de Sant Antoni. Els nacionalistes mostren la seva
total repulsa contra un acte que demostra el tarannà poc democràtic i irrespectuós del regidor en qüestió.

L’agrupació nacionalista confia que la reacció del PP sigui contundent, i mostri respecte per la simbologia pròpia i aliena. En
cas contrari, estaríem davant d'un greuge comparatiu respecte a altres casos similars.

 

page 14 / 24



NÃºmero 39: Divendres, 21 de Gener de 2011

El PSM i INICIATIVAVERDS aposten per crear espais de
creació, formació i autogestió a l'edifici de Gesa
 

 

L'espai que ofereix l'edifici de Gesa és una gran oportunitat que s'ha d'aprofitar per plantejar un projecte ambiciós per als ciutadans de Palma, que connecti

amb les seves necessitats, sobretot en aquests temps de dificultats econòmiques. 

 

Els ecosocialistes i nacionalistes consideren imprescindible afrontar aquest projecte de reconversió amb valentia i planificació, però sobretot situant al
ciutadà com a eix principal de les prioritats per al consistori. El candidat de la coalició a la batlia de Palma, Antoni Verger, considera que “l'edifici suposa
una gran oportunitat per oferir als palmesans un espai dedicat a ells, per a la seva formació, la creació i l'autogestió, oferint compatibilitats entre els usos i

fomentant sinergies positives”. 

 

Es tracta d'obrir espais públics a la ciutadania que responguin a les seves necessitats, “fent partícips als palmesans també d'un projecte que ha de ser seu,
pensat per als joves i els artistes, i per qui vulgui gaudir de la cultura i l'art”. En aquest sentit, el centre social La Tabacalera (latabacalera.net), a Madrid,
representa un referent clar per al projecte que la coalició proposa per a l'edifici Gesa de Palma. Usos complementaris que connectin l'oportunitat que suposa

aquest gran espai a la façana marítima de Ciutat amb les necessitats d'equipaments socioculturals dels palmesans. 

 

Antoni Verger, però, té clar que en cap cas s'hi poden ubicar infraestructures que suposin una despesa extra per a l'Ajuntament de Palma, en tot cas “sí és
raonable traslladar a l'edifici de Gesa oficines municipals per tal d'estalviar el pagament de molts lloguers”. Per la seva part, la candidata número dos de la
coalició, Marisol Fernàndez, ressalta que l'edifici s'ha de convertir també “en un referent de les energies renovables i la sostenibilitat que suposi un autèntic

estalvi energètic”. 
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El PSM i INICIATIVAVERDS rebutgen, per tant, propostes que neixen de la improvisació i l'ocurrència, o la necessitat política. En aquest sentit, es mostren
partidaris de rebutjar amb contundència la possibilitat de tomar l'edifici de Gesa, per ser bé catalogat, però veuen amb cautela que el projecte presentat per la

Regidoria d'Urbanisme respongui a les necessitats reals de la Ciutat, més que a la urgència de donar una contraproposta als adversaris polítics.
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PSM-INICIATIVAVERDS celebren les festes de Sant Sebastià
 

 

Representats dels dos partits que conformen la coalició del PSM-Entesa Nacionalista i INICIATIVAVERDS han acudir a
diferents actes per mostrar el seu suport a l'agenda d'activitats organitzada per l'Ajuntament per celebrar la festivitat de Sant
Sebastià.

Aquest dimecres, la regidora de Cultura, Joventut, Patrimoni i Política Lingüística, Nanda Ramon va assistir a l'encesa del
fogueró principal de la ciutat a la plaça Major junt amb el candidat de la coalició a la batlia de Palma, Antoni Verger. A
continuació, i amb la presència del secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, els nacionalistes i els ecosocialistes van
compartir fogueró i gloses amb membres de l'Obra Cultura Balears davant l'espai de cultura Can Alcover.

 

Al vespre, la paradeta de la coalició va presidir la plaça Santa Eulàlia, lloc de trobada amb els militants i simpatitzants per
celebrar aquesta festivitat de Palma, la més important de la ciutat i la primera de l'any. Un cita que, com va recordar el
candidat a la batlia de Palma i secretari general de la Federació del PSM-EN de Ciutat, Antoni Verger, suposa el tret de
sortida d'un any ple de reptes polítics que passen principalment per jugar un paper importantíssim en les properes eleccions
muncicipals, on les forçes nacionalistes i ecosocialistes seran clau per conformar governs netament d'esquerres.

 

D'altra banda, els líders de la coalició i membres dels dos partits participen també en altres actes de les festes de Sant
Sebastià, com la Diada Ciclista celebrada aquest dijous. Biel Barceló, Antoni Verger, Marisol Fernández, Jaume Garau, i
Rafel Sedano, entre d'altres, han acudit a la plaça de Cort per recórrer amb les seves bicicletes la 33 edició de la diada fins
l'estadi de Son Moix.
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A més, està previst que membres i representats de la coalició assisteixin al lliurament dels Premis Ciutat de Palma, una gala
que se celebrarà al Teatre Principal aquest dijous al vespre, i on també hi serà present el conseller insular de Cultura i
candidat a presidir el Consell de Mallorca, Joan Font.
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Èxit de participació a la 55 edició dels premis Ciutat de Palma
 

La dansa i el teatre van ser uns protagonistes invitats a la gala de lliurament dels premis Ciutat de Palma, ja que es van ser els
encarregats d’entretenir el públic durant el vespre intercalats amb els premis. Però els vertaders protagonistes de la nit van ser
els guardonats.

El poder de les incapacitats de les persones és el fil vertebrador de la història del curtmetratge d’animació que va ser
reconegut amb el premi d’Animació Independent. Un xilè es va endur el premi d’Arts Visuals amb una obra, Hipocentro, que
barreja la física amb l’art per explicar el moviment de rotació de la Terra.

D’altra banda, els textos d’Hipòcrates són els inspiradors de l’obra de Maria Teresa Pous, guanyadora del premi de novel·la
Llorenç Villalonga per El metge d’Atenes. El periodista i escriptor Miquel Cardell es va endur el premi de Poesia per Les
barques de la boira, un poemari ple de simbolismes meteorològics que li serveixen d’excusa a l’autor per parlar de la vida.

La novetat d’aquesta 55 edició ha estat la inclusió de la categoria de Còmic. Un reconeixement que s’han endut Bartomeu
Seguí i Gabi Beltran per Deu històries del barri, un projecte de llarg recorregut i que descriu la vida al centre històric de
Palma als anys 80.

El premi de Crítica Literària se l’endugué Valentí Soler per l’estudi sobre el poeta Tomàs Garcès. I pel que fa al premi
d’Arquitectura, Javier García Solera va ser premiat com a autor del projecte de l’Escoleta del Molinar.
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'L'olor dels fems'
 

  

El darrer cas investigat per la fiscalia sobre la gestió d'UM de la recollida selectiva a Mallorca va confirmant les sospites que
tenien els actuals gestors sobre l'existència de pagaments injustificats: factures inflades i un servei virtual (però molt ben
pagat a un militant d'UM a Manacor) de control de la recollida. Un altre cas greu.

La reacció d'UM s'assembla molt a la que va provocar el cessament dels seus càrrecs de govern i ens ha duit en la situació de
govern en minoria.

El PSM d'Inca ha vist clarament que el modus operandi, pel que fa a facturar tones de fems no recollits, recordava el de la
presumpta trama detectada a Inca, on sembla prou clar que la concessionària de la recollida ens duia (i cobrava) els fems
d'altres pobles, aprofitant que gairebé per tot cobren per fer el servei (amb independència de les tones recollides) i aquí
cobraven per tona. La pràctica va ser confessada per un dels xofers de la companyia i corroborada per una notable tasca
investigadora  de na  Xisca Xerloc  Vives que constatava que les puntes d'alguns dies  eren  pràcticament  impossibles (ni tan
sols amb tots els iglús plens).

De fet, autoritzada a acompanyar els camions de recollida (amb la policia local), va demostrar que es recollien diàriament
moltes menys tones que les que s'havien anat facturant. El cas era tan clar que el govern municipal va canviar d'empresa i de
sistema, però mai va reconèixer el frau, ni va recuperar els doblers... Mentrestant, l'empresa concessionària pagava el mòbil
d'un regidor... a fi de garantir que estava localitzat (el PP es va negar a aportar la factura del mòbil per sabre quin percentatge
de cridades corresponien a feina efectiva en matèria de fems...comprensible). Ara la informació és en mans dels fiscals.

L'herència del fems és una altra de les que pagarem molts d'anys els ciutadans (i la pagarem cara). Recordem que el mes
d'abril de 2007 (en plena precampanya electoral), PP i UM adjudicaren a TIRME una inversió per uns 400 milions d'euros
(són molts de doblers, molts), a dit, sense cap mena de concurrència, que no sabem si hauria comportat baixes considerables,
i ampliaren la concessió que té fins a l'any 2041, el 2041! Una decisió que ha comportat un increment brutal de la tarifa
domèstica de fems.
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'Una victòria de l'urbanisme transparent'
 

  

Aquesta setmana hem pogut celebrar l'eliminació de les ARTs, emblema de la política urbanística d'UM al Consell de
Mallorca la passada legislatura. Les ARTs (Àrees de Reconversió Territorial, tot i que bé podrien ser les sigles d'Ara
Robarem Tothora) eren un instrument inclòs en el Pla Territorial de Mallorca que permetia passar edificis d'una zona a una
altra, amb la particularitat de que pel camí els metres quadrats es multiplicaven. La zona receptora era triada arbitràriament,
en una mena de loteria urbanística. I vet aquí el creixement urbanístic; i vet aquí el negoci.

El pare de la criatura fou Bartomeu Vicens, llavors conseller de Territori del Consell, actualment a la presó per corrupció;
Maria Antònia Munar presidí el ple en què s'aprovà amb els vots de PP i UM. Amb tan noble genealogia, la sospita hi va
caure tot d'una a sobre.

El PSM hi votàrem en contra i el 2007 vàrem condicionar l'entrada del Bloc al govern insular a què s'eliminassin les ARTs
del PTM. Això va provocar tensions amb UM, lligada als interessos de sempre, fins al punt que els regionalistes varen
abandonar el govern; el PSOE hi va córrer darrere i a la Fira de la Llampuga els va prometre mantenir les ARTs si tornaven i
els asseguraven un final de legislatura tranquil. En un dels moments de major dignitat política del Bloc, ens vàrem negar a
acceptar el Pacte de la Llampuga. Vàrem posar peu fiter, i ara en celebram els resultats.

El PP i el PSOE se'ns sumen per a eliminar una mesura que només propiciava major consum del territori i possibilitat de
corrupció. Benvinguts siguin. UM segueix defensant les ARTs. Hi ha coses que no canvien, encara que es canviï un logo.
Demà tocarà lluitar de nou; avui, però, brindem per les 650 Ha de nou creixement que mai es desenvoluparan i que se sumen
a les 16.000 Ha que el PSM ha protegit des del Govern i el Consell.

Lluís Enric Apesteguia

Secretari General dels JEN-PSM
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'La Sibil·la i l’orxata'
 

  

Els erudits del Círculo Balear ens varen alegrar les passades festes amb un documentadíssim comunicat de premsa en què
denunciaven l'intent d'apropiació pancatalanista de què està essent objecte la Sibil·la, patrimoni cultural immaterial de la
Humanitat. Tal com denuncia el Rotlo Baleà, les entitats pancatalanistes multisubvencionades, amb la perfídia que les
caracteritza, han triat per a la seva operació de catalanització de la nostra cultura una presa fàcil: la Sibil·la, que els
mallorquins senten com a seva encara que no faci ús de l'article salat; la Sibil·la, que també s'ha mantingut viva a l'Alguer,
pràcticament idèntica, i que s'havia cantat al llarg de la geografia de la construcció diabòlica que aquests perversos anomenen
els Països Catalans.

Per sort, les entitats panespanyolistes multivictorejades han aclarit la incontestable mallorquinitat, lliure de tota impuresa
catalana malgrat les aparences, de la Sibil·la. En realitat, el nostre cant apocalíptic prové del temps del cristianisme illenc
anterior a la conquesta per les tropes d'Al-Andalus, l'època que ens ha deixat els vestigis de Son Bou i Son Peretó. Després,
durant la dominació musulmana, la Sibil·la va perviure entre les comunitats cristianes que, com tots els historiadors han
documentat, practicaven la seva religió en règim de tolerància. Sí: durant els segles X, XI i XII, les bones famílies cristianes
mallorquines anaven a Matines a escoltar el sublim anunci del Jorn del Judici. En arribar a casa, ben segur que feien una
xocolata calenta. Algú que digués que això no és possible perquè el cacau encara no havia arribat d'Amèrica no faria altra
cosa que mostrar la seva submissió als dogmes de la historiografia oficial: els foners balears ja conraven el cacau.

Tanta sort que hi ha gent com els del Rotlo Baleà que recorden la realitat històrica dels fets i desmunten les tergiversacions
pancatalanistes. Les denúncies del Círculo han coincidit en el temps amb les del suplement cultural del diari ABC, que fa
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pocs dies titulava solemnement que el nou govern català de CiU "se apropia hasta de la horchata". El robatori català de la
deliciosa beguda valenciana té lloc a la web "culturcat", creada per la Generalitat de Montilla i reactivada per la d'Artur Mas.
Es tracta d'una plana amb gran profusió de fotos i articles, que tracta de ser una presentació de "tot allò que cal saber de la
cultura catalana". Denuncia l'ABC que al "culturcat" ja hi apareixien Ausiàs March i la paella, però que ara han gosat anar a
l'extrem de l'apropiació d'un dels emblemes de la valencianitat: l'orxata.

Els articles i les fotos del "culturcat" podrien servir de motiu, sense dubte, per a sucosos comunicats i articles del Rotlo Baleà.
Els convidam que hi facin una volta: hi trobaran en Ramon Llull, en Costa i Llobera i en Baltasar Porcel i, el que es encara
més greu, icones de la balearitat tan sagrades com el porc negre, l'ensaïmada i el formatge de Menorca. Són imatges que
només es poden reproduir a llibres i planes web sobre la cultura balear o, en tot cas, sobre la cultura espanyola: el que a
"culturcat" és apropiació a "culturespaña" (posem per cas) seria harmònica integració, el que a "culturcat" és intromissió a
"culturespaña" seria feliç riquesa de la diversitat i balls regionals ballats amb sana alegria. Tanta sort del Círculo i de l'ABC.
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